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Opmærksomhedspunkter 

>  Jeg ligger vægt på grønne områder, sådan at 
havnen, især lystbådehanen ikke fremstår så bar, 
men med områder med læ og borde og bænke.

>  Bag værftet er der et område der trænger til en 
større omgang,og huset hvor der har været smede 
værksted til værftet, den fine mole af granit er 
ved at skride sammen, det område ligger fanta-
stisk til solopgangen.

>  At arbejde med klimatilpasning på en dynamisk 
(blød) måde.

>  Møns DNA skal bevares
>  Gør havnen mere attraktiv for gæstende både.
>  Vi har en fed strand midt i byen men tangen skal 

fjernes (flere gange pr sæson)
>  Der skal tænkes bæredygtighed ind i alle beslut-

ninger. Møn skal bæredygtighedsmæssigt på kort 
og lang sigt være tjent med den påtænkte udvik-
ling.

>  Stege Nor skal beskyttes mod sejlads og udnyt-
telse - der er masser af andre steder man kan 
pleje turismen.

>  Overholdelse af de restriktioner, kystdirektora-
tet samt Dark sky biosfære Møn mv lægger på 
området

>  Forholdene for fodgængere og cyklister skal for-
bedres, langs hele havnearealet og Langelinie. På 
Langelinie vil det være optimalt med en board-
walk langs kanten af vandet, så kunne man bruge 
fortovet til cykelsti.

>  En ukontrolleret vækst på sukkerfabrikken, skæv-
vrider Stege by. Projektet bør skaleres ned og lo-
kalplan bør stille krav om at området skal fremstå 
som en grøn bæredygtig bydel.

>  Sukkerfabrikken kan blive en konkurrent for Stege 
By mere end en synergieffekt

>  Sukkerfabrikkens projekt bør analyseres og vi på 
Møn bør have indflydelse på omfanget.

>  Man bør ikke give tilladelse til at indsejlingen til 
Stege som middelalderby bliver kommerciali-
seret i den grad der lægges op til i projektet for 
Sukkerfabrikken.

>  Pas godt på den grønne plet vi har fået ved byv-
olden (Ellens Cabaret grunden) - det er fantastisk 
med en grønt område til turister og aktiviteter og 
til at formidle byvolden som forsvarsværk. 

>  Silderuten er vigtigt og den skal være uden ”højhuse

Herunder præsenteres resultaterne fra en online spør-
geundersøgelse, som borgerne i Stege har haft mulig-
hed for at svare på. 

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvordan bruger du Vordingborg Nordhavn i dag?

Figuren viser resultatet på spørgsmålet: 
Hvor vigtig er følgende temaer for dig i udviklingen af havnen? 

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvad er dine 3 største ønsker til udviklingen af Stege havn?

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvordan bruger du Vordingborg Nordhavn i dag?
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>  Parkering væk fra havnen
>  Hyggeophold i havnen
>  Borg-middelaldertema med nutids og fremtids-

funktion
>  Liv i havnen i vinterhalvåret
>  I dag er havnen ekskluderende på gæster. Lidt som 

en lukket klub. Al pladsen optages af bådudstyr, 
som reelt ikke betyder noget for særligt mange 
i byen. Mange vil gerne kunne være der og bade 
eller lege med ungerne, men det kan man ikke i 
dag

>  Vinter plads,  uddybning, synliggøre kultur minder, 
bevarelse af havnens historie (værft, strandjær-
gerhytter, det skæve skur/hus, sorte pakhus etc).

>  Forbindelse mellem ruin og havn. Evt. gangbro 
som passer ind i omgivelserne.

>  Der bør være sammenhæng mellem det politi-
kerne/ kommunen siger/skriver og de faktiske 
forhold. - Det bør ikke handle om bare at kradse 
så mange penge ind som muligt. Foreningerne 
bør støttes mere

>  Det unikke ved Nordhavnen er samhørigheden 
med Borgcentret: Hvis ikke havn - intet borgcen-
ter. 

>  Handicapvenlig adgang til roklubben og til vandet 
via en ny bådebro/rampe.

>  Hastighedsgrænse på 30 km. 
>  Forbedre trappe op til Bakkebølle stien (ved ro-

klubben).
>  Facader på cafeer og klubhuse bør få en make-

over
>  Borgcenteret og Havn (helt ned til Roklubben) 

føres sammen gennem Fortids-fortælling
>  Flere penge skal sættes af til vand aktiviteter.
>  Sammentænk de lavthængende frugter i proces-

sen.
>  Gøre havnen attraktiv således at der kommer flere 

mennesker. Som minimum gøre den tiltrækken-
de ligesom Præstø havn.

>  Steder hvor mennesker kan mødes på tværs af 
interesser og socialklasser. En badeanstalt (som 
den i Stege!) og en god legeplads er oplagte steder 
at bringe folk sammen.

>  Det er vigtigt, for at sikre den brede opbakning, 
at der focuseres på de rekreative værdier

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvad er dine 3 største ønsker til udviklingen af Vordingborg Nordhavn?

Herunder præsenteres resultaterne fra en online spørge-
undersøgelse, som borgerne i Vordingborg har haft mu-
lighed for at svare på. 

Figuren viser resultatet på spørgsmålet: 
Hvor vigtig er følgende temaer for dig i udviklingen af havnen? 

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvordan bruger du Vordingborg Nordhavn i dag?
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Opmærksomhedspunkter 

>  Ønske om en tømmerflåde i vandet man kan hoppe 
fra (det vil tiltrække mange unge)

>  Lokale produkter i havnen (tjek Hundested havn!)
>  Aktivitetsmuligheder for besøgende

Herunder præsenteres resultaterne fra en online spør-
geundersøgelse, som borgerne i Præstø har haft mulig-
hed for at svare på. 

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvordan bruger du Præstø havn i dag?

Figuren viser resultatet på spørgsmålet: 
Hvor vigtig er følgende temaer for dig i udviklingen af havnen? 

Wordcloud ud fra spørgsmålet: 
Hvad er dine 3 største ønsker til udviklingen af Præstø havn?

SPØRGESKEMA PRÆSTØ
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